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Protokół nr 16/2020 

Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

 

z posiedzenia odbytego w dniu 17 czerwca 2020 r. Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony 

Środowiska. Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 15:00, a zakończyło o godz. 16:19 tego samego dnia. 

Obecni: 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

  Radny Janusz Hyliński 

  Radna Danuta Kułaga 

  Radny Robert Marciniak 

  Radna Elżbieta Musiałowska 

  Radna Irena Nowak 

Na 5 członków komisji 5 obecnych. 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

- Miłosz Zwierzyk – Kierownik Wydziału Gospodarki, Rolnictwa i Rozwoju, 

- Małgorzata Grzeszczuk – w/z Skarbnik Gminy,  

- Magdalena Krawczyk – Inspektor ds. rolnych, leśnych i gospodarki gruntami.  

- Agnieszka Nowacka – Podinspektor ds. współpracy z organizacjami pozarządowymi, 

-Alina Hybsz – Kierownik MGOPS w Zdunach 

 

Pkt. 1. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska Radny Janusz 

Hyliński otworzył posiedzenie Komisji witając przybyłych. Ustalono, że komisja posiada wymagane 

quorum i jest władna obradować.  

Członkowie komisji porządek obrad oraz materiały sesyjne otrzymali za pośrednictwem programu 

eSesja. Następnie Radny Janusz Hyliński przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie i ustalenie porządku obrad.  

2.  Sprawozdanie z realizacji programu współpracy organów gminy Zduny z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2019r. 

3.  Zaopiniowanie projektu uchwały: 

 a) w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Zduny za 2019 rok, 

 b) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej - 

Chachalnia,  
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c) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej -

Zduny,  

d) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Krotoszyńskiemu w 2020 roku, 

 e) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2020r.,  

f) w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zduny na lata 2020-2028,  

g) w sprawie rozpatrzenia skargi Pana R. C.  

4. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski.  

5. Temat z ramowego planu pracy Komisji na 2020r.: Zapoznanie się ze sposobem udzielania dotacji 

celowej ze środków budżetu Gminy Zduny na dofinansowanie kosztów wymiany systemów 

ogrzewania węglowego na nowe ekologiczne źródła ogrzewania na terenie Gminy Zduny. 

Wniosków, uwag do porządku obrad nie wniesiono. Porządek obrad został przyjęty przez członków 

komisji obecnych na sali.  

 

Pkt. 2. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy organów gminy Zduny z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

2019r. 

Sprawozdanie przedstawiła Agnieszka Nowacka. Pytań uwag do sprawozdania nie zgłoszono. 

Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady poddał sprawozdanie pod zaopiniowanie.  

Głosowano w sprawie: przyjęcia sprawozdania z realizacji programu współpracy organizacji gminy 

Zduny z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2019r.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Sprawozdanie i opinia komisji stanowią załącznik do protokołu. 

 

Pkt. 3. Zaopiniowanie projektu uchwały: 

a) w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Zduny za 2019 rok, 

Projekt uchwały przedstawiła Alina Hybsz. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod zaopiniowanie.  

Głosowano w sprawie: przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Zduny za 2019 rok  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

0 
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Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załącznik do protokołu. 

 

b) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze 

bezprzetargowej - Chachalnia, 

Projekt uchwały przedstawiła Magdalena Krawczyk. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod zaopiniowanie.  

Głosowano w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze 

bezprzetargowej - Chachalnia.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załącznik do protokołu. 

 

c) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej 

- Zduny, 

Projekt uchwały przedstawiła Magdalena Krawczyk. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod zaopiniowanie.  

Głosowano w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze 

bezprzetargowej - Zduny. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak. 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załącznik do protokołu. 

 

d) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Krotoszyńskiemu w 2020 roku, 

Projekt uchwały przedstawiła i wyjaśnień udzieliła Małgorzata Grzeszczuk.  

Pytania do projektu uchwały złożyli Radna Danuta Kułaga oraz Radny Janusz Hyliński.  

Odpowiedzi udzieliła Małgorzata Grzeszczuk.  

 

Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod zaopiniowanie.  
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Głosowano w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Krotoszyńskiemu w 2020 

roku.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załącznik do protokołu. 

 

e) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2020r., 

Projekt uchwały przedstawiła Małgorzata Grzeszczuk. 

Pytania do projektu uchwały złożyli Radna Danuta Kułaga, Radny Janusz Hyliński, Radny Robert 

Marciniak oraz Radna Irena Nowak. Wyczerpujących odpowiedzi udzielili Małgorzata Grzeszczuk 

oraz Tomasz Chudy burmistrz Zdun. 

Dłuższa dyskusja w tym punkcie obrad dotyczyła § 3. Określa się limit zobowiązań z tytułu 

zaciąganych kredytów i pożyczek w kwocie 6.599.215,84 zł, w tym na pokrycie występującego 

w ciągu roku przejściowego deficytu w kwocie 3.000.000,00 zł, omawianego projektu 

uchwały. 

Zwiększenie limitu kredytu obrotowego w rachunku bieżącym podyktowany jest obecną sytuacją 

epidemiczną, gdyż zmniejszyły się wpływy z PIT I CIT, przedsiębiorcy składają wnioski o umorzenia 

podatku, zwroty dotacji z zakończonych projektów z dofinasowaniem Urzędu Marszałkowskiego 

przeciągają się w czasie i aby zapewnić pokrycie bieżących płatności wniesiono do Rady prośbę o 

zwiększenie kredytu obrotowego w rachunku bieżącym. Jest to opcja korzystniejsza finansowano niż 

zaciąganie kredytu zwykłego na realizacje zobowiązań, gdyż „pożycza się z banku tyle ile w danym 

momencie się potrzebuje, odsetki naliczane są tylko od kwoty, którą faktycznie wydaliśmy. Zatem 

wielkość zobowiązania zmniejsza się każdego dnia. Przypominano, że zgodę na zwiększenie limitu 

kredytu obrotowego wyraża Rada oraz gmina musi otrzymać pozytywną opinię od organ nadzoru 

jakim jest Regionalna Izba Obrachunkowa, która wyraża opinie w sprawie możliwości spłaty kredytu. 

Procedura jest czasochłonna. Na koniec grudnia kredyt w rachunku bieżącym musi być spłacony.  

Jeśli gmina w terminie nie pokryje wydatków bieżących, wiąże się to z naruszeniem dyscypliny 

finansów publicznych, szczegóły zawarte są ustawie z dnia 17 grudnia 2004 r. o odpowiedzialności 

za naruszenie dyscypliny finansów publicznych. Na koniec 31 grudnia kredyt w rachunku bieżącym 

musi być spłacony.  

Członkowie komisji wyrazili swoje obawy odnośnie do zaciągania kolejnych zobowiązań, zwracali 

uwagę, że należałoby zwiększyć limit do 2 mln zł, a w razie potrzeby zwołać sesję nadzwyczajną. 
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Proponowali, aby przeanalizować prowadzone inwestycje i zrezygnować z realizacji z niektórych z 

nich.  

Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod zaopiniowanie.  

Głosowano w sprawie: zmian w uchwale budżetowej na 2020r.  

Wyniki głosowania: ZA: 2, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

0. 

Wyniki imienne: ZA (2) Janusz Hyliński, Robert Marciniak. 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3): Danuta Kułaga, Elżbieta Musiałowska, Irena Nowak. 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załącznik do protokołu. 

 

f) w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zduny na lata 2020-2028, 

Projekt uchwały przedstawiła Małgorzata Grzeszczuk. 

Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Głosowano w sprawie: zamiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Zduny na lata 2020-2028.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załącznik do protokołu. 

 

f) w sprawie rozpatrzenia skargi Pana R. C. 

Projekt uchwały przedstawił Radny Janusz Hyliński, członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Pytania do projektu uchwały zgłosili Radna Danuta Kułaga, Radna Irena Nowak, Radny Janusz 

Hyliński. W trakcie dyskusji członkowie komisji prosili o szczegółowe wyjaśnianie sprawy.  

Wyczerpujących wyjaśnień udzielił Tomasz Chudy burmistrz Zdun. 

Radna Danuta Kułaga wniosła o wprowadzenie zmian w treści projektu uchwały polegające na 

zmianach redakcyjnych w §2 projektu uchwały oraz sprostowania w uzasadnieniu pełnionych funkcji 

w spółkach ZIDA i KARAD przez skarżącego. 

 Innych wniosków o zamianę treści projektu uchwały w przedmiotowej sprawie nie wniesiono. 

Uwagi zgłoszone przez Radną po konsultacji z Radcą Prawnym uwzględniono w projekcie uchwały. 

Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod zaopiniowanie.  

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia skargi Pana R. C. 
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Wyniki głosowania: ZA: 2, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (2) Janusz Hyliński, Robert Marciniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3): Danuta Kułaga, Elżbieta Musiałowska, Irena Nowak 

Projekt uchwały oraz projekt ze zmiany oraz opinia w przedmiotowej sprawie stanowią załącznik do 

protokołu.  

 

Pkt 4. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

Radna Danuta Kułaga odniosła się do zalesień gruntów w Perzycach. Pytała, czy nastąpi na tych 

terenach aktualizacja użytków. 

Burmistrz Zdun Tomasz Chudy odpowiedział, że jeśli jest taki wymóg prawny to działania w tym 

kierunku zostaną zrealizowane.   

Radna Danuta Kułaga poinformowała o złożeniu wniosku dotyczącego dofinansowania zbiorników 

na deszczówkę dla mieszkańców gminy Zduny. Proponowała, aby w przyszłorocznym budżecie 

przeznaczyć pulę na dotacje dla mieszkańców z przeznaczaniem na zakup i montaż systemu zbierania 

wody deszczowej. Podała również, że NFOŚI GW ogłosił program Moja Woda. Program ten ma  

na celu ochronę zasobów wody poprzez zwiększenie retencji na terenie posesji przy budynkach 

jednorodzinnych oraz wykorzystywanie zgromadzonej wody opadowej i roztopowej. Program  

ten realizować będzie WFOŚ i GW. 

Radna poinformowała o programie z 9.06.2020r. dla samorządów na zbieranie deszczówki 

 z obiektów z użyteczności publicznej. Wnioski można składać do 17.07.2020r. wartość projektu  

do 50 tys. zł.  

Radny Robert Marciniak poprał pomysł Radnej Kułagi. zauważył, że dobra retencja w gminie jest 

ważna. Zaproponował również szkolenie pracownika w zakresie programu czyste powietrze,  

aby mieszkańcy mogli składać wnioski w gminie i nie fatygować się do innych odległych instytucji. 

Adrian Matysiak wyjaśnił, że jeśli podpiszemy porozumienie z WFOŚ i GW to i tak gmina byłaby 

pośrednikiem, a rozliczenia projekty leżą po stronie WFOŚ i GW.  

Burmistrz Zdun Tomasz Chudy podał, że rozważane są różne możliwości z uwzględnieniem 

utrzymania płynności finansowej. Raczej gmina nie będzie wchodzić w nowe programy tylko 

kontynuować te, które już były rozpoczęte. W swej wypowiedzi nawiązał również do zwiększenia 

kredytu obrotowego w koncie.  

Radny Robert Marciniak i Radna Danuta Kułaga pytali o termin otwarcia basenu kąpielowego oraz 

czy są zatrudnieni ratownicy. 

Burmistrz Zdun Tomasz Chudy odparł, że basen będzie otwarty od 1.07.2020r. w reżymie 

sanitarnym wskazanym przez sanepid. 
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Radna Danuta Kułaga zapytała o przyczyny przeniesienia obwodu wyborczego z Baszkowa do 

Konarzewa. 

Burmistrz Zdun Tomasz Chudy wyjaśnił, że to gmina złożyła wniosek do KBW o tymczasowe 

przeniesienie lokalu wyborczego z Baszkowa do Konarzewa ze względów bezpieczeństwa, na 

panujący COVID -19. ‘ 

Radna Danuta Kułaga podała, że wystąpiła z wnioskiem do Radnego Dionizego Waszczuka, aby 

nie uczestniczył w sesjach ze względów bezpieczeństwa sanitarnego pensjonariuszy.  

  

Pkt. 5. Temat z ramowego planu pracy Komisji na 2020r.: Zapoznanie się ze sposobem 

udzielania dotacji celowej ze środków budżetu Gminy Zduny na dofinansowanie kosztów 

wymiany systemów ogrzewania węglowego na nowe ekologiczne źródła ogrzewania na terenie 

Gminy Zduny. 

Temat szczegółowo przedstawił Adrian Matysiak, który wyjaśnił, iż zasady dofinansowania znajdują 

się „Regulaminie udzielania dotacji celowej ze środków budżetu Gminy Zduny na dofinansowanie 

kosztów wymiany systemów ogrzewania węglowego na nowe ekologiczne źródła ogrzewania na 

terenie Gminy Zduny”, który został podjęty Uchwałą Rady Miejskiej w Zdunach nr XLIX/346/2018 

z dnia 17 października 2018 r. Program zakłada, iż wymianie podlegają kotły pozaklasowe tzw. 

„kopciuchy” na nowe ekologiczne źródła ogrzewania, czyli niskoemisyjne, wysokosprawne 

urządzenia grzewcze takiej jak: kocioł gazowy, kocioł gazowo-olejowy, kocioł elektryczny, kocioł 

na biomasę, kocioł na paliwo stałe, przy czym kocioł taki musi posiadać certyfikat ekoprojektu, 

posiadać wyłącznie automatyczne podawanie palia oraz nie może posiadać rusztu awaryjnego oraz 

elementów umożliwiających jego zamontowanie. Warunkiem ubiegania się o udzielenie dotacji jest: 

- montaż nowych ekologicznych źródeł ogrzewania, wyłącznie fabrycznie nowych materiałów i 

urządzeń; 

 - likwidacja wszystkich dotychczasowych służących do ogrzewania pieców lub kotłów oraz brak 

innego ogrzewania (likwidacja nie dotyczy pieców kaflowych o ile zostanie trwale usunięte 

połączenie pieca z przewodem kominowy oraz kominków bez pieca płaszcza wodnego, jeżeli nie 

stanowią głównego źródła zaopatrzenia w ciepło); 

 - nowe źródło ciepła musi stanowić główne źródło ogrzewania budynku lub lokalu mieszkalnego 

przez okres minimum 5 lat.  

Mieszkańcy składają wnioski do Urzędu Miejskiego w Zdunach i dofinansowanie przyznawane jest 

zgodnie z kolejnością wpływu do Urzędu oraz posiadanymi przez gminę środkami w danym roku. 

Mieszkańcy otrzymują informacje o zakwalifikowaniu się do dotacji, następnie podpisywana jest 

umowa między mieszkańcem a gminą. Umowa zawiera wszystkie szczegóły udzielenia dotacji m.in. 

terminy realizacji oraz dokumenty potrzebne do rozliczenia. Dofinansowanie wynosi 50% ceny 
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zakupu i montażu nowego ekologicznego źródła ogrzewania, nie więcej jednak niż 2 500,00 zł. 

Oczywiście mieszkańcy muszą przedstawić faktury lub rachunki. Rozliczenie dotacji następuje do 30 

listopada danego roku. Po złożeniu wniosku o rozliczenie następuje wizja lokalna u mieszkańca. 

Jeżeli wszystko jest dobrze to wtedy następuje przelew. W 2019 r. dotowano do wymiany 20 szt. 

nowego ekologicznego źródła ogrzewania, w tym: 

 a) 1 szt. kocioł na biomasę; 

 b) 5 szt. kocioł na paliwo stałe;  

c) 14 szt. kocioł gazowy.  

Całkowita kwota dotacji w 2019 r. wyniosła 49.415,26 zł. W 2020 r. złożono 13 wniosków i 

podpisano umowy z 12 mieszkańcami na łączną kwotę 30 000,00 zł (jeden wniosek jest rezerwowy) 

– 4 szt. piec ekogroszek ekoprojekt, 8 szt. piec gazowy. Mieszkańcy będą się rozliczać do listopada 

2020 r.1 

 Przewodniczący Komisji ZOSiOŚ 

 

mgr Janusz Hyliński 

 

 

Przygotował(a):  

mgr Barbara Fornal 

 

 

 

  

 
1 Auror: Adrian Matysiak  


